



Snapshot of EcoPark & WEEE PARK Tour

In the footsteps of Spring, 16 colleagues and their companions travelled to Tuen Mun on 18 March for a guided tour of EcoPark and the WEEE PARK (Waste Electrical and Electronic Equipment treatment and recycling facility).

On the long drive from campus, we were able to see many landmarks such as Stonecutters Bridge, Tsing Ma Bridge, Tuen Chi Tunnel and beautiful sea views along the way. Through the tour and the docent's explanation, we also learned a lot of environmental information that is closely related to Hong Kong, such as the disposal and recycling of garbage and eight types of regulated electrical equipment (REE). The tour was fun and educational. It has raised our awareness of environmental protection in our daily life.

We look forward to seeing you at our next event!



Campus News

CLE Cantonese Opera Series



You are invited to join the following CLE events for staff and students:

A Taster Workshop on Cantonese Opera, One of the World's Intangible Cultural Heritage

Participants will have a chance to try some "stage walk" steps and movements such as water sleeves and "cloud hands".

Date & time:	18/4/2023 (Tues.) 6:00-7:30pm
Place:	LG 4 Multi-Purpose Room, Library
Language	Cantonese (Supplemented by English)
Details:	https://cle.hkust.edu.hk/extracurricular/language-events/a_taster_workshop_on_cantonese_opera

Entering the Hudumen by accident -- My Cantonese Opera Creation Road

Date & time:	27/4/2023 (Thurs) 12:45-2:00pm
Place:	LG 4 Multi-Purpose Room, Library
Language	Cantonese
Details:	https://cle.hkust.edu.hk/extracurricular/language-events/my_cantonese_opera_creation_road

Enquiry: Linda Mak <lcindam@ust.hk>

Enrichment Program for Gifted Learners (EPGL) – Summer Program 2023



Enrichment Program for Gifted Learners (EPGL) – Summer Program 2023 will commence in the coming July and August, and is NOW open for online application.

EPGL offers workshops and short courses in **Chemistry, Computer Science, Engineering, Humanities & Arts, Life Science, Mathematics and Physics**. Students will have the chance to explore the area they are interested in under the guidance of professional instructors and have a taste of the learning and teaching style of a university. All EPGL summer courses will adopt face-to-face teaching and learning mode this summer.

Course period	July – August 2023
Target	Senior Primary / Secondary School Students
Instructors	HKUST's Faculty/Professional Instructors
Application Deadline	20 April 2023 (Thu)
Course Details, Application Procedures and Financial Assistance Scheme	https://cdgt.hkust.edu.hk/epgl-overview
Enquiry	(852) 3469 2006 / (852) 3469 2643 cdgt@ust.hk

[Register Now](#)

HKUST Summer Institute (SI) 2023



HKUST Summer Institute (SI) 2023 will commence in the coming **August and** is now open for **online application**.

A range of credit-bearing courses are offered and delivered by our faculty members from the **Schools of Business and Management, Engineering, Science, as well as Humanities and Social Science**.

HKUST SI aims at providing an opportunity for high school students to experience learning and teaching at the Hong Kong University of Science & Technology (HKUST) and prepare them for future study.

Course Period	7 to 15 August 2023
Targets	S4 to S5 (or equivalent)
Instructors	HKUST's Faculty/Instructors
Application Deadline	4 May 2023 (Thu)
Course Details, Application Procedures and Financial Assistance Scheme	https://summer.hkust.edu.hk/
Teaching Mode	Face-to-face
Enquiry	: (852) 2358 5084 / : hkustsummer@ust.hk

[Register Now](#)



HKUST Staff Association
香港科技大學教職員協會



會訊 2023年4月3日

“環保園”暨“廢電器電子產品處理及回收設施”導賞團導賞遊花絮

踏著春天的腳步，我們一行16位同事及其友好於3月18日乘車前往環保園參觀訪客中心及WEEE PARK（廢電器電子產品處理及回收設施）。雖然科大至屯門的路程頗遠，但我們沿途卻可欣賞到昂船洲大橋、青馬大橋、屯赤隧道等地標性建築及美麗海灣。通過參觀及導賞員的講解，我們了解到不少與香港息息相關的環保資訊，例如垃圾處理、四電一腦的處理及回收等等，在寓教於樂的同時也提高了自己日常生活中的環保意識。期待下次的活動中可以見到你。



校園消息



粵劇體驗工作坊

你知道為什麼粵劇是世界非物質文化遺產之一嗎？
你想嘗試一下行台步和基本的粵劇動作，如水袖和「雲手、拉山」嗎？

日期及時間:	18/4/2023 (星期二) 下午6:00-7:30
地點:	圖書館LG 4 多用途室
語言:	廣東話 (輔以英語)
詳情:	https://cle.hkust.edu.hk/extracurricular/language-events/a_taster_workshop_on_cantonese_opera

誤闖虎度門——我的粵劇創作路

你有沒有想過粵劇是如何創作出來的？
古典莎士比亞戲劇可分為悲劇、喜劇、傳奇和歷史。粵劇呢？

日期及時間:	27/4/2023 (星期四) 12:45-2:00pm
地點:	圖書館LG 4 多用途室
講者:	資深業餘劇作家胡國賢校長
語言:	廣東話
詳情:	https://cle.hkust.edu.hk/extracurricular/language-events/my_cantonese_opera_creation_road

在是次講座中，胡校長將分享他創作粵劇的第一手經驗，並以演出照片、聲帶和短片等等加以說明。

*他的主要作包括:

- 《孔子之周游列國》(由粵劇名伶阮兆輝和鄧美玲五度公演)
- 《桃籬雪》(由粵劇名伶李龍、黃葆輝主演)
- 《揚州慢》(演出: 粵劇名伶龍貫天、鄧美玲)
- 《半日閻王》(第三屆粵劇劇本創作比賽得獎作品)

查詢: Linda Mak <llindam@ust.hk>

優才增益課程 (暑期課程2023)



由香港科技大學資優教育發展中心舉辦的「優才增益課程 (暑期課程2023)」將於七至八月期間開課，現正接受網上報名。

優才增益課程提供工作坊及短期課程，科目涵蓋化學、計算機科學、工程、人文藝術、生命科學、數學及物理。學生將有機會在專業導師指導下修讀自己感興趣的科目，體驗大學模式的學習滋味。本年度的優才增益暑期課程將採用面授教學模式進行。因應疫情發展，網上教學模式或會取代面授模式。

課程日期	2023年7月至8月
對象	高小至中學生
導師	科大教授或專業導師
截止報名日期	2023年4月20日（星期四）
課程簡介、報名方法及學費資助計劃	https://cdgt.hkust.edu.hk/zh-hant/epgl-overview
查詢	(852) 3469 2006 / (852) 3469 2643 cdgt@ust.hk

[按此網上報名](#)

香港科技大學暑期學院 2023



香港科技大學暑期學院將於8月舉行，提供不同範疇的學分課程，包括商業、工程、科學及人文學科等，歡迎各地高中學生參加，體驗在科大的學習，為未來升學做好準備。課程現正接受網上報名。

課程日期	2023年8月7日至15日
對象	中四及中五（或相等程度）學生
導師	科大教授及導師
截止報名日期	2023年5月4日（星期四）
課程簡介、報名方法及學費資助計劃	https://summer.hkust.edu.hk/
授課模式	面授教學（標明網上課程除外）
查詢	(852) 2358 5084 / : hkustsummer@ust.hk

[按此網上報名](#)



Website 網站: <https://staff.ust.hk/index.html>
 Inquiry 查詢電郵: staff@ust.hk